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The Impact of Profitability Ratios on the Market Value of the Share in the Jordanian 

Pharmaceutical Manufacturing Corporation for the period 2014-2018” 

Abstract: 

This study aims to identify the impact profitability ratios on the market value of the share in the 

Jordanian pharmaceutical manufacturing corporation for the period 2014-2018 measured by a set of 

profit rations, such as return on assets, return on equity, gross profit margin, and net income margin. 

The researcher used the descriptive analytical method, which the community consists of all the 

Jordanian pharmaceutical manufacturing corporation listed on the Amman stock exchange and the 

study was applied to six corporations. The study reached a number of results, which the most 

important one is no impact of profitability ratios in increasing the market value of the share in the 

Jordanian pharmaceutical manufacturing corporation. The study is concluded with some 

recommendations, which are attention to profitability ratios in the process of judging the 

performance of the administration and the performance of the companies as it explained the effect 

of the change in the market value of the share. 
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 الملخط: 
هدفث هذً الدراسة الى الحعرف على أدر ىسب الرةدية على القيهة السوقية للسهم في الضركات العياعية الدهائية 

 الملكية،هالعائد على خقوق  الاظول،نقاسا ةالعائد على  2018الى عام  2014المساههة العانة الاردىية نو عام 
اصحهل نجحهع الدراسة  الحدليلي،خخ الميهج الوظفي . هلقد اسحخدم التاهانش ظافي الدخله الرةح،هانش نجهل ه

( 6على جهيع الضركات العياعية الدهائية المساههة العانة الاردىية المدرجة في ةورظة عهان هقد ةلغ عددها )
در ليسب الرةدية في زىادة القيهة السوقية للسهم أعدم هجود  صركات. هلقد جوظل التاخخ الى اهم اليحائج الاجية:

جراعي الضركات الدهائية  أنهكاىث اهم الحوظيات:  ضركات العياعية الدهائية المساههة العانة الاردىيةفي ال
العياعية المساههة العانة الاردىية ان ىحوفر لدىها كفاءة عالية نو اجل ادارة الضركات ةكفاءة هفاعلية هنو خلالها 

لرةدية في عهلية الدكم على اداء الادارة هاداء ىهكو ان ىيعكس ةضكل اىجاةي على الضركة هالاهحهام ةيسب ا
 الحغير الداظل في القيهة السوقية للسهم. أدرالضركات كوىها فسرت 

 

 الشركات الصناعية الدوائية الاردنية. للسهم،قيمة السىقية  الربحية،نسب كلمات مفتاحية:
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